

[Canadian Association of Neo-Latin Studies/Association canadienne d'études néo-latines](#)

Announcement published by Myron McShane on Monday, February 8, 2021

Type:

Conference

Date:

February 12, 2021

Location:

Canada

Subject Fields:

Classical Studies, Early Modern History and Period Studies, French History / Studies, Languages, Literature

This conference represents the inaugural meeting of the Canadian Association of Neo-Latin Studies/Association canadienne d'études néo-latines: <http://crrs.ca/neo-latines/>. The bilingual nature of this gathering reflects the significant contributions Canadian researchers have made in both official languages in the field of Neo-Latin. However, despite the past efforts of individual Canadian scholars in English and French, there has long been a need for a broader national forum for intellectual exchange concerning the study of Latin in the Renaissance. To remedy this situation, this conference brings together Canadian researchers on Neo-Latin in six disciplines: Classics, English, French, History, Italian and Translation Studies. In the spirit of the *Respublica litterarum*, we happily acknowledge the participation of international researchers from France, Germany and Italy. Similarly, we welcome all those interested in Neo-Latin Studies to join us for the launch of this Canadian learned society.

Speakers include: Marc Laureys, Virginie Leroux, Hélène Cazes, John Nassichuk, Matteo Soranzo, Anna Chiesina, Luke Roman, Kyle Gervais, Sebastian Stefanits, Charles Le Blanc, Agnes Juhasz-Ormsby, Paul Cohen and Myron McShane.

Il s'agit du colloque inaugural de l'Association canadienne d'études néo-latines / Canadian Association of Neo-Latin Studies : <http://crrs.ca/neo-latines/> La nature bilingue de ce rassemblement reflète la contribution décisive des chercheurs canadiens dans les deux langues officielles du pays. Il nous est apparu nécessaire de créer un forum national plus large d'échange intellectuel concernant l'étude du latin à la Renaissance, afin de contribuer à ce mouvement. Ce colloque réunit des chercheurs canadiens se spécialisant en littérature néo-latine ainsi que dans six autres disciplines: la littérature classique, la littérature anglaise, la littérature française, la littérature italienne, les études historiques et la traductologie. Dans

Citation: Myron McShane. *Canadian Association of Neo-Latin Studies/Association canadienne d'études néo-latines*. H-Announce. 05-27-2022.

<https://networks.h-net.org/node/73374/announcements/7244950/canadian-association-neo-latin-studiesassociation-canadienne>

Licensed under a Creative Commons Attribution-Noncommercial-No Derivative Works 3.0 United States License.

l'esprit de la *Respublica litterarum*, nous sommes heureux d'accueillir la participation de chercheurs internationaux d'Allemagne, de France et d'Italie. Nous invitons également tous ceux qui s'intéressent aux études néo-latines à se joindre à nous pour le lancement de cette société savante canadienne.

Parmi les intervenants figureront Marc Laureys, Virginie Leroux, Hélène Cazes, John Nassichuk, Matteo Soranzo, Anna Chiesina, Luke Roman, Kyle Gervais, Sebastian Stefanits, Charles Le Blanc, Agnes Juhasz-Ormsby, Paul Cohen and Myron McShane.

Contact Info:

Myron McShane

Fellow

Centre for Renaissance and Reformation Studies

University of Toronto

Robarts 14072

Toronto, Ontario, Canada

myron.mcshane@utoronto.ca

Contact Email:

myron.mcshane@utoronto.ca

URL:

<http://crrs.ca/neo-latines>